
KOOLID JA LASTEASUTUSED 
VALLA BILANSSI

1. jaanuarist läksid mitmed 
koolid ja lasteaiad maakon
nas üle külanõukogude (val
dade) bilanssi. Seda kümnes 
vallas. Et vastastikuseid soo
ve arvestades täpsemalt paika 
panna, milliseid funktsioone 
hakkab edaspidi täitma vald 
ja milliseid hariduskoondis, 
selleks toimusid detsembri
kuus külanõukogudes kohali
ku võimu esindajate, koolide- 
lasteaedade juhtide ja maa
konna hariduskoondise juht
konna vahelised kohtumised.

Aegviidu alevinõukogu fi
nantseerida on nüüd Aegvii
du 9-kl. kool ja Aegviidu las
tepäevakodu,

Anija kn.. — Anija algkool 
ja Alavere 9-kl. kool,

Jõelähtme kn. — Loo kesk
kool, Kostivere 9-kl. kool, Jä
gala lastepäevakodu,

Keila linnanõukogu — Kei
la I ja II keskkool, Keila alg
kool, Keila I, II, III, IV laste
päevakodu,

Loksa kn. — Suurpea 9-kl. 
kool, Vihasoo lasteaed-algkool, 

Nissi kn. — Turba kesk
kool, Ruila 9-kl. kool, Nissi 
9-kl. kool, Kernu 9-kl. kool, 
Munalaskme algkool,

Padise kn. — Padise 9-kl. 
kool.

Raasiku kn. — Pikavere 
algkool,

Vasalemma kn. — Vasalem
ma 9-kl. kool ja Vasalemma 
lastepäevakodu,

Viimsi vald — Viimsi kesk
kool ja Prangli 9-kl. kool.

Mida siis ühiselt otsustati?
Kooli juhi määramine taheti 

mitmel pool ka edaspidi jät
ta hariduskoondise kompe
tentsi. Põhjendus oli järgmi
ne: valla volikogu ei ole sa
geli lihtsalt pädev otsustama, 
kas direktorikandidaat on so
biv või mitte. Muidugi, direk
tor kinnitatakse ametisse ik
kagi vaid vallavalitsusega 
kooskõlas.

Pedagoogilise töö küsimustes 
täidab hariduskoondis oma 
funktsioone edaspidigi, kooli
de finantseerimise ja aruand
lusega seotu on nüüdsest kü
lanõukogu (valla) mure. Täp
sustuseks niipalju, et täna
vuse aasta kulutused ja kapi
taalremondi summad jäeti veel 
maakonda, sest nende eelar
ved koostati juba möödunud 
aasta esimeses pooles.

Kõigile võrdselt remondira- 
ha siiski ei jagatud, sest 60 
kopikat 1 m3 kohta — selle
ga pole praeguste hindade juu
res enam midagi teha. See

tõttu ongi remondisummade 
jagamisel arvestatud eelkõige 
neid koole, kus seda tõesti 
hädasti vaja on.

Varustamisest. Kütte tellis 
koolidele tänavuseks veel ha
riduskoondis, järgmisest aas
tast on aga seegi valla üles
anne. õppekirjanduse hanki
mine ja jagamine, mis seni 
toimus tsentraliseeritult, peaks 
ka edaspidi jääma haridus
koondisele, sest kirjastused ei 
ole huvitatud tellimuste vas
tuvõtmisest otse valdadest ja 
koolidest.

Toitlustamisega on olukord 
vahest kõige keerulisem. Ku
na nüüd hakkab koolilõuna 
finantseerimine toimuma val
la kaudu, siis palju sõltubki 
edaspidi just vallavalitsusest, 

* kuidas suudetakse koolide 
toitlustamist organiseerida. Kas 
tehakse leping majandi või 
mõne taluga, kes toiduaineid 
otse koolile müüb või leitak
se mõni muu lahendus. Hari
duskoondisele jääb selles osas

vaid dotatsioonide jagamine.
Endise süsteemi juurde jää

vad ka õppevahendite hanki
mine ja jagamine, sest spet
siaalset inventari (koolimöö
bel, tahvlid jms.) on vallal 
endal väga raske muretseda.

Probleeme on veel palju. 
Valdadel (või ka koolidel en
dil) tuleb tegelema hakata ka 
raamatupidamisega (praegu on 
raamatupidaja koht ette näh
tud koolile, kus on 23 või 
enam klassikomplekti), majan
dusküsimuste lahendamiseks 
oleks vaja majandusjuhatajat 
(seni ei ole kõigil koolidel sel
list kohta ette nähtud).

Sellise jaotuseni jõuti ühis
te arutelude tulemusena. Nii 
mõndagi peaks paika panema 
põhi- ja keskkoolide uus põ
himäärus, mille projekt on 
praegu arutamisel, päris kind
lalt peab hariduskoondise ja 
valla edaspidise tööjaotuse ära 
määrama nendevaheline peagi 
sõlmitav leping.
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